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اخبار فولاد

مدیرعامل فولاد مبارکه رویکرد این شرکت 
را استفاده حداکثری از ظرفیت های تولیدی و 
جهش در توسعه دانست و گفت: در بخش های 
مختلف تولیــد و در واحدهای زیــر گروه این 
شرکت به طور میانگین رشــد 10 درصدی را 
نسبت به مدت زمان مشــابه در سال گذشته 
شاهد بودیم. در حال حاضر شرکت فولاد مبارکه 
به دلیل روکود در بازار به سمت تولید محصولات 

جدید با ارزش افزوده بالاتر روی آورده است.
طیب نیا در گفت وگو با خبرنــگار ایلنا در 
حاشیه نمایشگاه بین المللی ایران متافو اظهار 
کرد: با توجه به نیاز و کشــش بازار های داخلی 
و جهانی، در مواقعی باید تمرکز را بر کمیت و 
حجم حداکثری تولید و در مقاطعی بر کیفیت 
محصولات و تولید فولاد هــای کیفی و خاص 
گذاشــت تا برای ذینفعان و اقتصاد کشــور 
ارزش افزوده حاصل شود. بنابراین پس از تولید 
موفقیت آمیز فــولاد API مخصوص تولید 
لوله های انتقال نفت و سیالات در محیط ترش و 
تولید فولاد الکتریکی مورد نیاز تولید موتور های 
الکتریکی، ژنراتور ها و ترانسفورماتورها، برای 
نخستین بار در غرب آسیا این نوع فولاد به روش 
ریخته گری مداوم حماسه دیگری است که به 
دست پولادمردان بلند همت ناحیه فولادسازی 
و ریخته گری مداوم این شــرکت خلق شد. با 
تولید فولاد زنگ نزن )stainless steel( در 
فولاد مبارکه، ایران بــه جمع تولیدکنندگان 
این فولاد خاص در جهان پیوســت. وی ادامه 

داد: در سال جاری بالغ بر 10 محصول در صنایع 
خودرویی، لوازم خانگــی، لوله های نفت و گاز 
و... به ســبد محصولات فولاد مبارکه افزوده 

شده است.
مدیرعامل فولاد مبارکه با اشــاره به طرح 
نورد گرم 2 عنوان کرد: خوشبختانه این طرح با 
قوت اجرا می شود و طبق برنامه مراحل ساخت 
تجهیزات سنگین و سبک و اجرای آن در حال 
پیگیری است. همچنین مطالعات  طرح نورد 
سرد و ورق های رنگی نیز کامل و در دستور کار 

قرار گرفته است.
وی با اشاره به گلوگاه و مشکلات این شرکت 
در تامیــن انرژی گفت: در حال حاضر شــاهد 
پیشــرفت 60 درصدی طرح نیروگاه سیکل 
ترکیبی هستیم که قرار است قبل از شروع فصل 
گرم سال آینده این نیروگاه به بهره برداری برسد. 
همچنین مطالعات در حوزه گاز نیز در حال انجام 
است که امیدواریم در سال آینده بتوان در این 

طرح سرمایه گذاری کرد.
طیب نیا اظهار کرد:  در حال حاضر شــاهد 
توسعه و گسترش در سبد سرمایه گذاری های 
فولاد مبارکه هســتیم که این امر نوید بخش 

سودآوری خوب برای این شرکت است.
وی با اشاره به زیست بوم نوآوری و فناوری در 
فولاد مبارکه عنوان کرد: این شرکت در برنامه 
توسعه زیست بوم نوآوری، همکاری در فضای 
دانشــگاهی و فضاهای مراکز نوآوری شهری و 
صنعت را دنبال کرده و مشارکت های ویژه ای 

با دانشگاه ها و مراکز دانش بنیان سراسر کشور 
داشته است.

وی با تاکید بر لزوم حمایت حداکثری صنایع 
و سازمان های بزرگ از شرکت های دانش بنیان 
تصریح کرد: یکــی از رســالت های مهم این 
مجتمع بزرگ صنعتی حمایت از شرکت های 
دانش بنیان و نوآور است؛ چرا که این ارتباط دو 
سر برد بوده و هم باعث ارتقاء کیفی محصولات 
و خدمات فولاد مبارکه شــده و هم محرک و 
مشوق این شــرکت ها و مراکز علمی می شود.  
بومی سازی ۹0 درصد تجهیزات فولاد مبارکه 
حاصل اعتماد و سرمایه گذاری در حوزه دانش 

بنیان است.
مدیرعامل فولاد مبارکه معتقد است:  کلیه 
دستاوردهای شــرکت فولاد مبارکه مرهون 
زحمات کارگران زحمتکش این شرکت است. 
این عزیــزان همواره اولویت اول این شــرکت 
هستند. خوشبختانه این شرکت در حمایت از 
کارگران پیشــتاز بوده و اگر دستاورد و توسعه 
به دســت می آید به واسطه زحمات کارگران و 
پیمانکاران اســت و همواره سعی شده شرایط 
بهتری برای کارکنان، پیمانکارن و همچنین 

بازنشستگان شرکت فولاد مبارکه ایجاد شود.

بومی سازی 90 درصد تجهیزات فولاد 
مباركه حاصل اعتماد و سرمایه گذاری 

در حوزه دانش بنیان است
مدیرعامل فولاد مبارکه بــا تاکید بر لزوم 

حمایــت حداکثری صنایع و ســازمان های 
بزرگ از شرکت های دانش بنیان تصریح کرد: 
بومی سازی ۹0 درصد تجهیزات فولاد مبارکه 
حاصل اعتماد و سرمایه گذاری در حوزه دانش 

بنیان است.
وی در پاسخ به این سؤال که فعالیت های 
شــرکت فولادمبارکه در حوزه  دانش بنیان 
و صندوق ســرمایه گذاری خطرپذیر به چه 
صورت بــوده اســت، گفــت: همان طور که 
صنعت فولاد را پیشــران و موتــور محرکه 
اقتصاد می دانند و در همه اقتصادهای بزرگ 
دنیا و کشورهای توســعه یافته این صنعت به 
خوبی این نقش را ایفا می کند، در حوزه های 
دانش بنیان هم این شرکت های  بزرگ هستند 
که می توانند نقش محوری داشته باشند. هر 
شرکت بزرگ می تواند موجب شکل گیری و 
تقویت ده ها و صدها شرکت دانش بنیان باشد 
و بخش مهم این روند این است که این رویکرد 
و تفکّر در جهت گیری شرکت های بزرگ دیده 

و لحاظ شود.
 وی در تشریح اقدامات و دستاورهای فولاد 
مبارکــه در این زمینه اظهار داشــت: در این 
راستا شرکت فولادمبارکه به عنوان بزرگترین 
فولادساز کشور و خاورمیانه و به عنوان شرکتی 
که در بســیاری از زمینه ها پیشرو بوده است، 
حمایت از شرکت های دانش بنیان و صندوق 
ســرمایه گذاری خطرپذیر را در دستور کار 
خود قرار داده اســت و از سال ها قبل و به طور 

مشخص در فرایند بومی سازی قطعات و مواد 
اولیه مورد نیاز شرکت، این حمایت ها را آغاز و 
همواره تقویت کرده است و به توفیقات بسیار 
ارزشمند و تأثیرگذاری دست یافته است. به 
نحوی که به صراحت هرچه تمام تر می توان 
اعلام کرد که بومی سازی و تأمین بالغ بر ۹0 
درصد قطعــات، تجهیزات و مــواد مورد نیاز 
شرکت و سایر فولادســازان مشابه که عمدتاً 
از محل واردات و با مشقّت بسیار زیادی تأمین 
می شــده اند، حاصل حمایت از شرکت های 
دانش بنیان و ســرمایه گذاری در این حوزه 

بوده است.
مدیرعامل فولادمبارکه دربــاره رویکرد 
فولادمبارکه در ادامة این مسیر خاطر نشان 
کرد: دســتیابی به این میزان موفقّیت پایان 
رسالت و رویکرد فولاد مبارکه نیست و بر این 
باوریم که باید در این راستا همچنان حمایت و 

توسعه فزاینده ای داشته باشیم.

ایجاد امید و رونق اقتصادی برای 
جامعه، با اتکا به ظرفیت های داخلی

وی با اشــاره به تأثیر ایــن اقدامات ادامه 
داد: در حال حاضر شــاهد این هســتیم که 
علی رغم همــه تحریم ها با همّــت کارکنان 
صنایع فولادسازی کشــور و همیاری همین 
شرکت های دانش بنیان و دانشگاه ها، کشور 
عزیزمان در جایگاه دهمین تولید کننده فولاد 
دنیا قرار دارد و این نشان می دهد که درهمین 
شرایط سخت هم می توان به تحریم ها غلبه 
کرد و برای کشور امید و رونق اقتصادی ایجاد 
کرد. به همین منظور بایــد با حمایت هرچه 
بیشــتر از شــرکت های دانش بنیان و اتکّا به 
ظرفیت های داخلی که اتفّاقاً بســیار توانمند 
هم هســتند، در جهت کاهش وابستگی ها، 
توسعه های در دستور کار را با قدرت و سرعت 

بیشتری پیش ببریم.

تکمیل زنجیره فولاد با حمایت از 
شركت های دانش بنیان

وی درهمین زمینه ادامه داد: شرکت هایی 
که در زمینــه فولاد فعــال هســتند، غالباً 
شــرکت هایی هســتند که هریک به سهم 
خود در شــکل گیری و تکمیل این زنجیره 
نقش داشــته اند که باید بــا حمایت هرچه 
بیشــتر این زنجیره را کامل و مســتحکم تر 
نمایند. این رویکــرد و به عبــارت بهتر این 
نهضت دقیقاً در فولاد مبارکــه با حمایت از 
شرکت های دانش بنیان و همکاری گسترده تر 
با شهرک های علمی و تحقیقاتی با قوّت آغاز 
شــده و در قالب طرح های پژوهشی و پایان 
نامه ای با نگاه تجاری سازی به دستاوردهای 

خوبی رسیده است.

طیب نیا:

دستاوردهای فولاد مبارکه مرهون زحمات کارگران است
ثبت پنجمین ركورد روزانه تولید 
كلاف گرم در مجتمع فولاد سبا

مدیر عملیات مجتمع فولاد ســبا از ثبت پنجمین 
رکورد تولید در این مجتمع خبــر داد و گفت: کارکنان 
پرتلاش و بلندهمت این مجتمــع در تاریخ 10 آذرماه 
1۴01 با تولید ۵۳۸0 تن کلاف گرم موفق به ثبت رکورد 

تولید روزانه دیگری شدند.
خلیلی مدیر عملیات مجتمع فولاد سبا ضمن اعلام 
خبر پنجمین رکورد تولید در این مجتمع گفت: کارکنان 
پرتلاش و بلندهمت این مجتمــع در تاریخ 10 آذرماه 
1۴01 با تولید ۵۳۸0 تن کلاف گرم موفق به ثبت رکورد 
تولید روزانه دیگری شدند. این در حالی است که در این 
مجتمع از ابتدای ســال جاری تا کنون ۳ رکورد ماهانه 

تولید کلاف گرم نیز به ثبت رسیده است.
وی ادامه داد: این رکورد در حالی به ثبت رســید که 
رکورد قبلی ۵۳۳6 تن در تاریخ 6 مهرماه ســال جاری 
محقق شده بود. خلیلی با اشاره به اینکه در افزون بر این 
رکورد کمّی، از نظر کیفیت هم کلاف های تولیدی بالای 
۹۹ درصد است، خاطرنشان کرد: افزایش کیفی سطح 

محصول ارزش این رکورد را دوچندان ساخته است.
مدیر عملیات مجتمع فولاد سبا تصریح کرد: در سال 
»تولید، دانش بنیان؛ اشتغال آفرین« برای چندمین بار 
است که رکوردهای روزانه و ماهانه در واحدهای مختلف 
تولید سبا شکسته می شود و این مهم نشان دهنده همدلی 
تمامی کارکنان در بخش های تولیدی و پشتیبانی در همه 
سطوح شرکت فولاد مبارکه است. با توجه به پیوستگی 
خطوط تولید در سبا، هماهنگی بین خطوط و کنترل 
فرایند تولید نقش بســزایی در افزایــش کمّی و کیفی 

تولید دارد.

وی با بیان اینکه تجربه و تخصص کارکنان بخش های 
مختلف باعث کاهش ضایعات و توقفــات اضطراری و 
افزایش سرعت تولید شده اســت ادامه داد: استفاده از 
ظرفیت شــرکت های دانش بنیان و سازندگان داخلی 
در تأمین قطعات و مواد موردنیاز خطوط تولید توانسته 

جایگاه اصلی خود را پیدا کند و نقش آفرین باشد.
وی عملکرد فولاد سبا از ابتدای سال جاری تا کنون را 
بیش از برنامه از پیش تعیین شده در ۸ ماه گذشته دانست 
و در پایان کســب این رکورد را به مدیریت، همکاران و 

شرکای کسب وکار گروه فولاد مبارکه تبریک گفت.
    

برگزاری مجامع عمومی عادی
و عمومی فوق العاده 

شركت فولاد مباركه اصفهان

مجمع عمومی عادی به طور فوق العاده شرکت فولاد 
مبارکه برای سال مالی منتهی به 2۹ اسفند 1۴01 روز 
چهارشنبه ۹ آذرماه سال جاری رأس ساعت 10 صبح 
با حضور ۵۵.6 درصد از ســهام داران این شرکت برگزار 
و به صورت آنلاین از طریق وب سایت این شرکت برای 
سهامداران به صورت پخش زنده به نمایش گذاشته شد.

در این مجمع، محسن صالحی نیا رئیس هیئت مدیره 
فولاد مبارکه به عنوان رئیس مجمع، عبدالله درخشان 
به نمایندگی از شــرکت های ســرمایه گذاری استانی 
)سهام عدالت( و سعید محمدی به نمایندگی از شرکت 
سرمایه گذاری توسعه سرمایه رفاه به عنوان ناظر مجمع 
و مهدی کویتی به عنوان دبیر مجمع بــا اکثریت آرای 
سهام داران حاضر در مجمع به عنوان اعضای هیئت رئیسه 
این مجمع انتخاب شــدند. پس از قرائت دستور جلسه 
مجمع در خصوص موارد مطروحه در دســتور جلسه، 
مجمع با اکثریت آرا، ســازمان حسابرســی را به عنوان 
حســابرس و بازرس قانونی اصلی و علی البدل شرکت 
برای سال مالی منتهی به 2۹ اسفند 1۴01 انتخاب کرد.

به گزارش خبرنگار فولاد ،جلســه مجمع عمومی 
فوق العاده فولاد مبارکه اصفهان نیز بعد از جلسه مجمع 
عمومی عادی به طور فوق العاده فولاد مبارکه اصفهان 
رأس ســاعت 10:۳0 صبح با حضــور 6۹.1 درصد از 
سهام داران برگزار شد و هم زمان به صورت آنلاین از طریق 
وب سایت این شرکت برای سهامداران به صورت پخش 
زنده به نمایش گذاشته شد. در این مجمع نیز به ترتیب 
مجمع قبل رئیس و اعضای هیئت رئیسه، دبیر و ناظران 
مجمع انتخاب شدند. پس از آن موضوع اصلاح ردیف 6 بند 
»ب« ماده 2 اساسنامه شرکت با توجه به نامه عدم موافقت 
سازمان بورس و اوراق بهادار با تغییر مربوطه در اساسنامه، 

مورد موافقت مجمع قرار نگرفت.

معاون بهره برداری شرکت فولاد مبارکه گفت: به منظور 
ایجاد بازار رقابتی باید بر روی تولید فولاد کیفی و ایجاد تنوع 

در محصولات تمرکز کنیم.
به گزارش خبرنگار ایلنا، ســلیمی معاون بهره برداری 
شــرکت فولاد مبارکه اصفهان، گفت: فــولاد مبارکه یک 
شرکت تولید محور بوده و خوشبختانه در ۸ ماه سال جاری 
توانست ۹ درصد نسبت به مدت ماشبه سال گذشته افزایش 
تولید داشته باشد و از تولید 7 میلیون و 2 دهم میلیون تن 
فولاد خام عبور کنیم. این افزایش تولید در تولیدات کمی 

و کیفی مد نظر است. وی با اشــاره به طرح مبتکرانه فولاد 
مبارکه در تعمیر و بهینه سازی بخاری های فرسوده، ادامه 
داد:  تابستان ســال جاری اقدام به ذخیره مواد اولیه و آهن 
اسفنجی برای تولید فولاد سازی کردیم تا بتوانیم به تولید 
اسمی مد نظر دســت یابیم. همچنین به شرکت ملی گاز 
پیشنهاد دادیم تا در یک اقدامی بخاری های فرسوده بخاری 
سازها را  تعمیر نماییم و صرفه جویی حاصله از مقدار مصرف 

گاز را به شرکت فولاد مبارکه اختصاص دهیم. 
سلیمی با بیان اینکه محصول فولاد مبارکه فولاد خام 

است، گفت: ارزش افزوده این محصول زمانی بروز می یابد 
که به محصول نهایی تبدیل شود. و به دلیل اینکه محصولات 
فولاد مبارکه به محصول مورد نیاز صنایع پایین دســتی 
تبدیل می شوند، نیاز است با ایجاد تنوع سبد محصول خود 

را ارتقا دهیم.
معاون بهره برداری شــرکت فولاد مبارکــه گفت: اگر 
بخواهیم در بازار مزیت رقابتی داشــته باشیم باید بر روی 
تولید فولاد کیفی و ایجاد تنوع در محصولات تمرکز کنیم. 
تا به امروز 12 محصول جدید را در سبد محصولاتی داریم 

که برخی از آنها به دست مشتری رسیده است و برخی نیز در 
مرحله طراحی است.

حركت به سمت تولید محصولات خاص به منظور ایجاد مزیت رقابتی
خبر

مدیر اقتصادی و توسعه سرمایه گذاری ایمیدرو گفت: فولاد مبارکه به عنوان 
بازوی سرمایه گذاری دولت می تواند در این حوزه سرمایه گذاری نماید. اما توجه 

شود که گاز حاصل از این سرمایه گذاری باید به صنعتگران اختصاص یابد.
صباغ مدیر اقتصادی و توسعه سرمایه گذاری ایمیدرو در گفت وگو با خبرنگار 
ایلنا گفت: تامین مواد اولیه برای فولاد مبارکه یک چالش بلند مدت است. ورود 
کنسانتره و گندله آهن اسفنجی به بورس کالا بیش از 10 میلیون تن عرضه در 
بورس کالا داریم اما حدود ۳ میلیون تن خریداری شــده است. بنابراین بحران 
تقاضا داشتیم و این میزان کمی بوده است بنابراین شرکت های تولیدکننده اقدام 
به صادرات تولیدات خود نموداند بنابراین نیاز است که برای این بحران به صورت 

بلند مدت طرح و برنامه ریزی کرد.
وی تشــریح کرد: یکی از راهکارهای این مسئله ســرمایه گذاری در بخش 
اکتشاف است، باید ذخایر سنگ آهن شناســایی شده و در صورت نیاز در عمق 
اکتشاف و بهره برداری صورت گیرد، همچنین باید افزایش بهره وری نیز صورت 
گیرد و نیاز است تا مانند سایر کشورها به منظور تامین انرژی از قراضه استفاده 
نماییم. استفاده از قراضه می تواند ضمن حل مشــکل تامین مواد اولیه مشکل 
تامین انرژی را در صنایع فولادی حل نماید. همچنین نیاز اســت تا وارداتی نیز 
از سایر کشورها داشته باشــیم و بر روی اکتشــاف و تامین آن از سایر کشورها 

سرمایه گذاری نماییم.

وی با اشاره به بهره مندی شرکت فولاد مبارکه از خدمات دانش بنیان گفت: 
برای مجموعه فولاد مبارکه به عنوان یکی از بزرگترین شرکتهای خاورمیانه بسیار 
مهم است که در بهره مندی از خدمات دانش بنیان و به روز همسو با دیگر کشورها 
حرکت نماید و بتواند هزینه های تولید، میزان مصرف انرژی و آب مصرفی و ... را 
کاهش داده و کیفیت تولیدات خود را ارتقا دهد.  اســتفاده از فناوری های به روز 
میتواند در این امور کمک شایانی داشته باشد و خوشبختانه فولاد مبارکه توانسته 

است در این امور نیز همکاری های موثری داشته باشــد و با تکمیل این پروژه ها 
می توانیم شاهد کاهش بهای تمام شده فولاد در کشور باشیم.

مدیر اقتصادی و توسعه ســرمایه گذاری ایمیدرو همچنین با اشاره به لزوم 
بهره گیری از امنیت سایبری در مجموعه فولاد مبارکه گفت: نیاز است که فولاد 
مبارکه به مانند سایر کشورها امنیت سایبری خود را ارتقا دهد که خوشبختانه در 
این امر نیز پروژه هایی را تعریف نموده است که برخی از آن ها به ثمر رسیده است. 
در ادامه باید به عنوان یک محور این دانش خود را به سایر شرکتهای فولاد سازی 

کشور منتقل کند و موجب امنیت فولاد کشور شود.
صباغ ادامه داد: فولاد مبارکــه همواره در امر تولید پیشــتاز بوده و باوجود 
مشکلات تامین انرژی در تابستان توانست تولیدات خود را افزایش دهد و توانست 
در زنجیره تامین به شکلی مدیریت کند که با وجود کاهش قیمت های جهانی 
نیاز خود را در کــف قیمت تامین کند. در حوزه صادرات نیز باوجود مشــکلات 
رقابتی با برخی کشورها توانست فروش صادراتی خوبی نیز داشته باشد و مسیر 
قفل شده ایران را باز نماید. همچنان در حوزه تامین گاز مورد نیاز نیز مذاکراتی 
صورت گرفته است اما اگر دولت در حوزه سرمایه گذاری در این امر دچار مشکل 
باشد فولاد مبارکه به عنوان بازوی ســرمایه گذاری دولت می تواند در این حوزه 
ســرمایه گذاری کند. اما گاز حاصل از این ســرمایه گذاری باید به صنعتگران 

اختصاص یابد.

مدیر اقتصادی و توسعه سرمایه گذاری ایمیدرو:

فولاد مباركه می تواند سرمایه مورد نیاز تامین گاز صنعتگران فولاد را فراهم كند

خبر


